
PROTOKOL Nr XLIU23

z sesji Rady Miejskiej w Sura2u w dniu 28'06'2023 r' w Miejsko- Gminnym

Osrodku KulturY w Sura2u.

Ad.1.

obradyotworzylaiprzewodniczylaPrzewodnicz4caRadyMiejskiejwSurer2u
Pani Agnieszka Edyta Filipczuk -Zamojda'
Napodsta*ielistyobecnoScistwierdzilaprawomocnoS6obrad.Wsesji
uczestniczyli Radni, Burmistrz Suraza, Sekretarz Gminy' Skarbnik Gminy'

sottysi.

Ad.2.
Pani Przewodnicz4ca przedstawila proponowany porzqdek obrad:

1. Otwarcie obrad XLII Sesji Rady Miejskiej w Sura2u'

2. Prryjgcie Porzqdku obrad.

3. Debata nad raportem o stanie gminy'

4. Projekt uchwaty w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sura2a wotum

zaufania.
5.Projektuchwatywsprawiezatw\erdzeniasprawozdaniafinansowego

*rLrc spra*oidaniem z wykonania budZetu Gminy Sura2 za2o22t'

6. Projekt uctrwaty w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Sura2a

2a2022r.
7. Projekt uchwaty w sprawie zmian w budZecie gminy na 2023r' 

-
8. Proiekt uctrwaly w sprawie zmiarry uchwaty Wieloletniej Prognozy

Finansowej Gminy Suraz na lata 2023'2029

9. Projekt uchwaty w sprawie udzielenia. pomocy finansowej Powiatowi

Bialostockiemu na dofinansowanie zadartia pod nazwq ,,opracowanie

dokumentacji projektowej na: Przebudowg z rozbudowq drogi powiatowej

Nr 14888 na odcinku ul.Zabtudowskiej w Sura2u ( od skrzyZowaniaztl'

Bialostockq do skrzy2owania z ul' 11 Listopada i Nr 15218 na odcinku ul'

Pilsudskiego w SuraZu do granicy gminy (gm' Suraz)"

l0.Przyjgcie frotokotu obtadzXL sesji Rady Miejskiej w Sura2u,' -. .

f i.e.ryii.i" protokotu obrad z XLI Nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej

w Sura2u.
1 2. Informacj a B urm i strza Str a?a z podj gtych dzial ah mi gdry sesj am i'

13.Zapytania i wolne wnioski.
l4.Sprawy r62ne.

15.iakoi.czenie obrad XLII sesji Rady Miejskiej w Sura2u'

Radni Rady Miejskiej w SuraZu porz4dek obrad przyjgli 14 glosami za' przy 14

oroUu.t oU..r',y.t . tmienny wynik glosowania stanowi zal4cznikdo protokotu'
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Ad.3.
Rozpoczgto debatg nad raportem o stanie gminy Sura2.
Pan Burmistrz zreferowal raport o ,tuni. j_iry Suru2 2a2022r.
Pani Dziemianiuk stwierdzila, iz .taklatispomnial pan Burmistrz w raporcie,cyt' 

"problemem naszej gminy jest spadaiaca liczba mieszk;.6*, iJti"rbuspada od wielu wielu lat,.powyiej zobo tyr. mieszkarlc6w mi.ii,s.y1.a.:r.w 2016r., teraz tvch mieszkaricow .lesi tlts orou. z*.i.iiu-- lii".ua.uz pytaniem: jakie pan Burmistrz podjqr dziarama w celu zatrzymaniamlodych
mieszkafc6w na terenie gminy Sura,i iakie pan dzial"niu podfii;;;; ,u.rrg.iemieszkaric6w okolicznych gmin, cry tez nawet zBialegostoku, Zeby osiedl,i signa terenie naszej gminy.
Pan Burmistrz stwierdzil' iz cyt- ,,wszystkie te dziarania, wydatki mai'tkowe, s4skierowane w tym kierunkl,.zeby mieszka.cy-okolicznych gmin, mieszkaricyBialegostoku osiedlali siE.na terenie .rasre.l g.iny. Je2eli inwestujemy w drogigminne, powiatowe, czyli poprawiu-y f.orriuritacjg naszej gminy z drogamipowiatowymi, z drogami wolewoizkimi." zdaniem pana Burmistrzapoprawiai4c. siei naszych dr6g 

.iachgcamy mieszkaric6* , ir.,y"f, g.i, aoosiedlania sig w naszej gminie..1.p.u*lriq. r6wnie2 stan i, dop"osaZenieswietlic, budynk6w uzytecznosci publicznej, fiu'ru.;q" otwarcie Zrobka na terenienaszej. gminy, stajemy sig atrakcyjniejsi dia'mieszkaric6w, .h.Q"t;i ;i;; ,",osiedlii. W ostatnim-iotu.;uZ moZna zauwriy( naplyw nowych.j..1T.g* do naszej.CT]II Miejmy"nadzili, ,. ,u tendencja spadkowa sigodwroci I u b przynaj m niej zostanie zatrzy mana.
Pani wyszkowska stwierdzlra, iz prled4iai4c raport, a dokladnie tabelez demografi4 mieszkaic6w narezry ziuwilye,'i)- g*pu mg.czyzn i kobiet 60-65+ 513no,rr1 ponad 2O%o, to jest ok. +OO orOU. Ta grupa os6b, te2 ma swojespecyficzne potrzeby,ju2 pewne dzialania podigto,jak-ni. ku.tu i"nio.u. l"A*tz perspektyw4 lat, tych senior6w b.gdzie-przybywalo. Czy w zvviazku z tymgmina w ciqgu kilku lat nie powinn a poalai'ariatari w stosunku do os6bstarszych? oscienne gminy.pr4rstgpuja do przedsiEwzigd obejmuj4cych ii *ouwiekow4, czy my r6wnie2 -oi.ry ili;: ze w naszej gminie takieprzedsigwzigcia bgdq robione?

Pan Burmistrz stwierdz,, i2 w przyszrosci nare2aroby sig nad tym zastanowi.,jednak na chwilg obecnq warunki lokalowe nas ograniczai 4. JeZeliju2, tonale2aloby wybudowai takie.miejsce ao opieti nad seniorami, a doraZnie
:t*glryg miejsce spotkari, za19(. dla senior6w w ci4gu dnia.
Pani Dziemianiuk zwr6cila sig z p.ytaniem, iatieJllatania pan Burmis trz podjqrje2eli chodzi o turystykg i promocjg gminy:"
Pan Burmistrz stwierdzil, iz gmina jest w trakcie uzupelniania dokumentacji dop.ol:kq PISA-NAREW, kt6ry priewiduje rugorpodu.o*anie terenu wzdluZrzeki Narew w miejscowosciach: 

.Suraz", zui,i.yui. Lesznia. Jego rearizacjaprzyc.zyni sig, do wiEkszej atrakcyjnoSci tury.ry.zre;. Osrodek"najdarka naterenie naszej gminy, prowadzony po", o"iby'prywatne, w duzym stopniu
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promuje naszq miejscowoS6. Poczyniona modemizacja Rynku KoScielnego,
a w przyszlo5ci te2 i Parku Ruskiego przyczyni sig do zachgcenia turyst6w do
odwiedzenia naszej gminy. Na terenie gminy sq organizowane sptylvy
kajakowe, znajduj4 siE szlaki, ricieZki rowerowe. W prryszloSci, jak dojdzie do
realizacji inwestycji drogi powiatowej w kierunku do Bialegostoku i do tr-ap
uwzglgdniajqce r6wnie2 ScieZki rowerowe, polepszy siE i ulatwi dojazd
turyst6w.
Pan Danilczuk stwierdzil, i2 cyt.,, 2eby nie pomoc rz4dowa, to by nie bylo
takich inwestycji prowadzonych w tym ostatnim roku i po prostu by to spalilo
na panewce", a dzigki programom rz4dowym jak np., Polski tr-ad udalo sig
wiele zadari wykona6 w naszej gminie. Cy. ,,Panie Burmistrzu trzymad tak
dalej i korrystat, ztychr62nego typu dofinansowari."
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 gmina bardzo duzo Srodk6w pozyskala z zewnqtrz,
m.in. na modernizacjg trzech dr6g w gminie: droga w miejscowoSci
Koricowizna, ul. Graniczna, ul. Zagumienna - dofinansowanie w wysokoSci
94%o, w trakcie jest wykonywana modemizacja hydrofomi w SuraZu -
dofinansowanie wyniesie ok. 7mln. zl., rozpocznie sig r6wnieZ modemizacja
i rozbudowa oSwietlenia ulicznego na terenie calej gminy, na kt6rq pozyskano
ok. 2 mln. zl Na chwilg obecn4 do programu Polski tr ad gmina zlo2yla dwa
wnioski na zabytki: jeden na kwotg 490 tys. zl. z przeznaczeniem na
rewitalizacjg Kaplicy w Zarykach, drugi na kwotg 490 tys. zl. - na zabyki
ruchome w Parafii Bo2ego Ciala w SuraZu. Sq du2e szanse, ze gmina uzyska
powy Zsze dofi nansowania.
Pan Mlodzianowski podzigkowal Panu Burmistrzowi za wykonane inwestycje
w miejscowoSci Zawyki. Zdaniem radnego, najwaZniej sze jest, 2e rada na

wszystkie pocrynione inwestycje nie musiala zaci4ga( nowych kredy6w. Je2eli
chodzi o fakt, ze Paristwo tworzy programy dofinansuj4ce, jak np. Polski tr-ad,

ale jakby gmina nie miala Srodk6w na wklad wlasny, to nic z tego Dobrego
tr-adu by nie wyszlo.
Pani Wyszkowska stwierdzila, i2 czy w przyszlo5ci nie warto byloby pomySle6

o poryskaniu Srodk6w z zewn1trz na budowg wlasnej oczyszczalni Sciek6w,
gdyL z roku na rok rosnq koszty za kaZdy metr 3 odprowadzania Sciek6w do
\-ap.
Pan Burmistrz stwierdzil, iZ wielokrotnie wracaliSmy do tego tematu jednak
w tej chwili koszt wykonania takiej oczyszczalni na potrzeby naszego miasta
jest w granicach ok. 9- l0 mln. zl.Bez Srodk6w zewngtrznych na pewno gminie
nie uda sig wybudowa6 takiej oczyszczalni. Jedynie jezeli bgdq Srodki na tego
typu inwestycje i w takiej wysoko5ci, to w6wczas gmina ma szansg na jej
realizacjE.
Pan Danilczuk stwierdzil, iz te Srodki finansowe nale7y dzielit, w miarg
sprawiedliwie na miasto i na wieS.
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Pan Burmistrz stwierdzil, i2 inwestycje s4 wykonywane w miarg r6wnomiernie
na wsiach i w mie5cie. Jednego roku wykonuj emy wigcej inwestycji w mieScie,
a w innym roku na wsiach.
Pan Owczarczuk stwierdzil, i2 zabralJo informacji, ile wyniosly inwestycje na
wsiach, a ile w miejscowoSci Sura2. Zdaniem radnego, mieszkaricy miasta
Sura2 majq du2o latwiej, gdy2 jest ich wigcej i to s4 wyborcy Pana Burmistrza.
Przykladem jest Swietlica w Zawykach, kt6ra nawet nie ma nazwy Swietlicy,
a tylko nazwg budynku gminnego, o co zabiegalem prawie dwie kadencje.
Zdaniem radnego, wszystkie poczynania w stosunku do naszej miejscowo6ci
odbywajq sig ze strony Pana Burmistrza opomie. Nawet naprawa dr6g
gminnych, o kt6re wnioskujg od marca, nie zostala poczyniona. Na podstawie
mojej miejscowoSci mogg stwierdzi6, i2 duzo wigcej musimy wystosowa6 pism
i pr65b do Pana Burmistrza, aby cokolwiek bylo wykonane.
Pan Burmistrz stwierdzil, iz Pan radny doskonale wie, dlaczego ten budynek
gminny w Zawykach jest w takim stanie, a nie innym. Z remontu tego budynku
zrezygnowali mieszkaricy Zauryk deklarui4c przeniesienie 2ycia kulturalnego
wsi do budynku po bylej szkole w Zawykach. Stowarryszenie utworzone
w Zawykach w tym celu, przejElo budynek po bylej szkole. Na chwilg obecn4
wszystkie drogi gminne w Zawykach s4 wykonane, a w mieScie Sura.2 jeszcze
nie. Zdaniem Pana Burmistrza, inwestycje s4 wykonywane na terenie calej
gminy, bez dzielenia na miasto i wieS.
Pan Sosnowski stwierdzil, iZ jako mala gmina naprawdg du2o Srodk6w
pozyskano z zewnatrz. Dzigki Panu Burmistrzowi i radnym zapewnilismy srodki
na wklad wlasny do wykonywanych inwestycji. Stwierdzil radny,iZ radny pan
Owczarczuk byl przeciwny remontowi drogi gminnej do Kaplicy w Zawykach,
a gmina na to zadanie musiala z wlasnych Srodk6w wydatkowai 120 tys. zl.
zdaniem radnego, wytykanie przez Pana owczarczttka teraz panu Burmistrzowi
bl9d6w, jest nie na miejscu, skoro sam podejmuje decyzje przeciwko swojej
miejscowodci. Cyt. ,,Pan zawsze wszystko krytykuje nigdy pan nie pochwalil
decyzji podjgtych przez Burmistrza, decyzji podjgtych przez Radg. Nigdy pan
tego nie docenil. To Panu powiem. Ale jak pan nie mieszka w miejscowosci
Zawyki, to o crym tu m6wimy. "
Pan Owczarczuk stwierdzil, i2 glosowal ,,2a" drog4do Kaplicy.
Pani Przewodniczlca stwierdzila, i2 w miarg pozyskiwanych Srodk6w, Rada
decyduje o wykonaniu inwestycji zar6wno na terenach wiejskich, jak
i w mieScie Suraz. Rzeczywi5cie, jednego roku wigcej inwesrycji wykonuj e sig
w miescie, a drugiego wigcej na wsiach. Jest to zalezne od dostgpnosci srodk6w
zewngtrznych i oglaszanych program6w na danq chwilg.
Pan Sosnowski stwierdzil, iz mieszkaricy Sura2a, tez przez wiele lat czekali na
modernizacje dr6g gminnych, jak np. ul. Granicznej, ul. Zagumiennej. W tym
wypadku nie powinno by6 podziafu na miasto i wie3. Jeste5my jedn4 gminq
i powinniSmy glosowa6 za cal4 gmin4,, a nie tylko za interesem pry*utnym.
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Pani 
. 
wyszkowska poparla wypowiedZ przedm6wcy pana Sosnowskiego.

Zdaniem 3d1ej, Suraz jako male miasteczko jest siediibq szkoly, przychodni,
przedszkola, MGOK i innych instytucji, kt6re slu24 catej gminie I nie tylto.
W zwi4zku z czym, patrzqc na pewne przedsigwiigcia irnansowe, r6wnie2
patrzyliSmy przez pryzmat, ze Sura2 jest stolic4 gminy Z pernym szacunkiem,
nie da sig stolicy przenieSt, do Zawyk, Rynek, Sreazinshctr, ale tak to wygl4da.
Nie mo2emy m6wii o r6wnym podziale Srodk6w, ale o konkretnych pot.rlba"h
danych miejscowo6ci. Wedtug pewnych potrzeb, cyt. 

' 
,,rozwoju

przyszlo6ciowego jeszcze nie bylo tak, zeby bylo bardzo dobize, lepsze jest
zawsze milej widziane, ni2 dobre. Wigc patrzqc z perspektywy iiltu 

-lut,

a prrynajmniej ja patrzg z perspektywy 9, naprawdg zmienilo sig bardzo duzo.
Biorqc pod uwagg chocia2by role sottys6w, chylg czola, bo oni teZ s4 tymi
wyrazicielami potrzeb swoich solectw. Bardzo wazna jest ich rola i bardzo
dobrze, ze po przez roznowy z mieszkaficami na rgce r*oi.h sottys6w skladajq,
to co jest potrzeb4 danego okresu. Realizujemy przedsigwziEcia migkkie
i twarde, twarde sq widoczne, a wigc s4 to inwestycje. Migkkie raczej umykai4
naszej uwadze, ale s4 to teL te, kt6re, prrysparzajq powiedimy sobie, pewnego
przeirycia duchowego dla spolecznosci danego sotectwa, cry danei wsi. Ja
przynajmniej nigdy nie mialam takiego odczucia, 2e tylko dla Suraza,izy tylko
na wsi. DzieliliSmy, to w miarg nasrych mo2liwosci i zasob6w wkladu
wlasnego. Pewnie, 2e sq potrzeby dalsze, sq zaszloSci, kt6re wynikaty
z pewnych przedsigwzig6 poprzedniej Rady, czy tez poprzednik6w pana
Burmistrza. w poczuciu odpowiedzialnosci radnych na prryszlos( bgdzie
realizowany. Na pewno. Ja bym chciala tutaj odnies6 siE w ten'spos6b, ze my
jako rada wspieralismy wsrystko co bylo przedsigwzigciem dla dobra gminy dla
jej mieszkafic6w. "
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 realizowana modernizacja hydrofomi, cry te|
odwietlenia ulicznego sfuzyd bgdzie dla calej gminy. Jak pozyskamy siodki
z zabytk6w, to bgd4 one przeznaczone na Kaplica w Zawykach i na KoSci6l
w SuraZu, gdyz tylko te budowle s4 zabytkami na terenie naszej gminy. Te
prryklady riwiadcz4 o tym, ze w miarg proporcjonalnie dzielimy budzet gminy.

Ad.4.
Zapoznano radnych z proj ektem uchwaly w sprawie udzielenia Burmistrzowi
Sura2a wotum zaufania.
Przyst4piono do glosowania projektu uchwaty.
Wynik glosowania: 13 os6b za, 2 osoby przeciw, pny 15 osobach obecnych.
Imienny wynik glosowania stanowi zalqcznlkdo protokolu.

Ad.5.
Zapoznato radnych z projektem uchwaty w sprawie zatwierdzenia
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budZetu
Gminy Sura2za2022r.

5



Przystqpiono do glosowania projektu uchwaty.
Wynik glosowania: 15 os6b za, pny 15 osobach obecnych. Imienny wynik
glosowania stanowi zalqcznlk do protokotu.
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Ad.6.
Zapoznano radnych z projektem uchwaty w sprawie udzielenia absolutorium
Burmistrzowi Surtla za 2022r.
Przyst4piono do glosowania projektu uchwaty.
Wynik glosowania: 15 os6b za, pny 15 osobach obecnych. Imienny wynik
gtosowania stanowi zal4cmik do protokotu.
W imieniu swoim i pracownik6w, Pan Burmistrz podziqkowal za udzielone
wotum zaufania i absolutorium. Nadmienil, i2 aby osiqgnEi sukces, niezbgdna
byla praca wszystkich pracownik6w, tj. Urzgdu Miejskiego w SuraZu, MGOPS,
MGOK iZespotu Szkol...
Radny Pan Krzysaof Pankowski opuScil obrady sesji.

Ad.7.
Zapoznano radnych z projektem uchwaty w sprawie zmian w budZecie gminy na
2023r.
Pan Danilczuk zwr6cil sig z pytaniem,, na co dokladanie przeznaczamy 75 tys. zl
(energia elektryczna)?
Pani Skarbnik stwierdzila, i2 pov"yZsze Srodki s4 przeznaczone na oplatg za
energie elektryczn4 na hydrofomi w SuraZu za I pctlrocze 2023r. Refundacja
w calo5ci tych Srodk6w nast4pi przez spolkg Wodociqgi Podlaskie.
Pani Dziemianiuk zwr6cila sig z pytaniem, czy ptzy zaplanowanej inwestycji
drogowej Sura2-tr-apy zaplanowano budowg Scie2ki rowerowej ?

Pan Burmistrz stwierdzil,, i2 powy2sza dokumentacja uwzglgdnia budowg
6cie2ki rowerowej.
Pan Jaroszko nttr6cll sig z pytaniem, czry ta dokumentacja uwzglgdnia
wyniesione przejScie prry szkole w Sura2u?
Pan Sekretarz stwierdzil, i2 powyZsza dokumentacja obejmuje budowg
wyniesionego skrzyZowania lqcmie z przej5ciem dla pieszych na skrzy2owaniu
ulic Szkolnej, Zagumiennej, Zabludowskiej, Bialostockiej. Nadmienil, i2 Powiat
jest r6wnie2 zainteresowany wczeSniejszym zloleniem odrgbnego wniosku
o dofinansowanie na powy2sze skzyZowanie.
Pan Jaroszko zu'tr6cil sig z pytaniem, czy gmina planuje budowg progu
zwalniaj4cego nawjeldzie do Sura2a od strony Bialegostoku?
Pani Przewodnicz1ca stwierdzila, i2 do tej pory nikt nie skladal wniosk6w
w tym temacie, wigc nie ma takiej potrzeby.
Pan Bibulowicz zwr6cil sig z pytaniem. czy zadanie obejmuj4ce budowg
monitoringu w gminie uwzglgdnia budynek OSP w Sura2u?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 bgdzie to zaleZalo od Srodk6w finansowych, ale
postaramy sig to uwzglgdnii.



Przyst4piono do glosowania projektu uchwaty.
Wynik glosowaria: 14 os6b za, przy 14 osobach obecnych. Imienny wynik
glosowania stanowi zalqcznik do protokofu.

Ad.s.
Zapoznano radnych z projektem uchwaty w sprawie zmiany uchwaty
Wieloletniej Prognory Finansowej Gminy Sura2 na lata2023-2029.

Przyst4piono do glosowania projektu uchwaty.
Wynik glosowania: 14 os6b za, przy 14 osobach obecnych. Imienny wynik
glosowania stanowi zal4cznik do protokolu.

Ad.9.
Zapoznano radnych z projektem uchwaly w sprawie udzielenia pomocy
finansowej Powiatowi Bialostockiemu na dofinansowanie zadania pod nazw4
,,Opracowanie dokumentacji projektowej na: Przebudowg z rozbudow4 drogi
powiatowej Nr 1488B na odcinku ul. Zabludowskiej w Surazu ( od
skrzyZowania z ul. Bialostock4 do skrryZowania z ul. 11 Listopada i Nr 1521B
na odcinku ul. Pilsudskiego w Sura2u do granicy gminy (gm. Sura2)"
Przyst4piono do glosowania projektu uchwaty.
Wynik glosowaria: 14 os6b za, przy 14 osobach obecnych. Imienny wynik
glosowania stanowi zal4cznik do protokolu.

Ad.10.
Przyjgcie protokolu obrad z XL sesji Rady Miejskiej w Sura2u.
Przyst4pi ono do glosowania protokolu:
Wynik glosowania: 14 os6b za, przy 14 osobach obecnych. Imienny wynik
glosowania stanowi zal4cznlk do protokolu.

Ad.l1.
Przyjgcie protokolu obrad z XLI Nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Sura2u.
Przyst4piono do glosowania protokolu:
Wynik glosowania: 14 os6b za, przy 14 osobach obecnych. Imienny wynik
glosowania stanowi zal1cznlk do protokotu.

Ad.l2.
Burmistrz Sura2a Pan Henryk tr-apirlski przedstawil informacjg z podjgtych
dzialai migdzy sesj ami :

- udzial w Spartakiadzie Samorz4dowej w Tykocinie,
- podpisanie umowy w Urzgdzie Marszalkowskim na dofinansowanie OSP,
- podpisanie umowy z Zarz7dem Powiatu Bialostockiego na dofinansowanie
Festynu ,,Grodzisko",
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Ad.l3.
Zapytania i wolne wnioski.
Brakzapytai.

Ad.14.
obecny na sesji mieszkaniec Suraza wskazal na problem zanieczyszczenia ujg6
wody, a kt6ry to problem ciqgnie sig jeszcze od Z0l2r. Zapoznal radnych
z cytatami artykul6w z Kuriera Porannego i obiektywu w sprawie skladowania

Pani Przewodnicz4ca,, w imieniu Rady Miejskiej w Surazu, podzigkowala
i pogratulowala druZynie mgskiej OSP w Suraiu za udzial w zawodach i za
zajgcie wysokiego I miejsca w Zawodach Wojew6dzkich druzynie kobiecej
OSP w Sura2u.
Pani Klosko podzigkowala Radzie, za wsparcie finansowe naszej strazy gminnej
oraz osobom, kt6re wsparty kobiec4 druzyng przy prrygotowaniu ich do
zawod6w, a tak2e wiernym kibicom. Cyt. ,,To jest sukces wielu os6b, nie tylko
dziewczyn, kt6rym te2 gratulujg z g6ry, bo to jest ich cig2ka praca. Treningi
byly praktyczne codziennie, ale warto byto. .'
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- spotkanie i rozmowy z Dyrektorem Zespolu Szkol i Plac6wek Oswiatowo-
Wychowawczych w SuraZu i om6wienie bieZ4cych spraw,
- udzial w uroczysto3ciach podsumowuj4cych program Odnowa Wsi, Gmina
Sura2 zajgla I miejsce pod wzglgdem iloSci pozyskanych Srodk6w zpowyLszego
programu w woj. podlaskim,
- udzial w walnym zgromadzeniu Lokalnej Grupy Dzialania Narew,
- spotkanie z Dyrektorem Powiatowego Zarz4du Dr6g w Bialymstoku,
- udzial w Zawodach migdry gminnych i powiatowych OSP. Pogratulowal pan
Burmistrz dru2ynie kobiecej OSP Suraz za zajgcie I miejsce w Zawodach
Wojew6dzkich. W zwi4zku z czym w sierpniu 2023r. druLryna kobieca weZmie
udzial w zawodach kraj owych.
- udzial w konferencji zorganizowanej przez PGE poSwigconej om6wieniu
spraw mvi4zanych z rozbudowq sieci i mozliwosciami podlEczenia instalacji
OZE,
- spotkanie ze Starost4 Powiatowym z W6jtami i Burmistrzami w sprawie
dalsrych zasad wspolpracy w dofinansowaniu remont6w i modemizacji dr6g
powiatowych na terenach poszczeg6lnych gmin,
- spotkanie z przedstawicielem PKS NOVA w sprawie dalszej wsp6lpracy
dowozu uczni6w do szkol
- odebranie symbolicznych czek6w; gmina Suraz otrzyrnaladotacje w kwocie
300 tys. zl. na modemizacjg drogi w Doktorcach,
- spotkanie z przedstawicielami Poczty Polskiej w sprawie zmiany siedziby
Poczty,
- pomoc w prrygotowaniu Festynu ,,Grodzisko" w Sura2u.



zanieczyszczeri w pobliZu ujgcia wody, kt6ra jest spo|ywana przez
mieszkaric6w gminy. P owylsze pisma stanowiq zal4cznlkdo protokolu.
Mieszkaniec Sura2a stwierdzil, iZ b9d4c kiedyS radnym Rady Miejskiej
w Sura2u przedstawiono Radzie propozycjg budowy ujgcia wody
w miejscowoSci Zimnochy. Wskazano, iZ woda jest dobrej jakoSci
i usytuowanie tego ujgcia byloby 23 metry wy2ej, co w przypadku braku pr4du
zapewniloby dostarczenie wody przez 2 godziny. W tym momencie nasza
woda, kt6r4 spoZywamy coraz czgiciej jest ska2ona i nie nadaje sig do spozycia.
Zdaniem mieszkaica, jedynym romvi1zaniemjest budowa nowego ujgcia wody
w miejscowoSci Zimnochy.
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 w miejscowo5ci Zimnochy znajdujq sig studnie
glgbinowe, ale dlaczego nie zostala wybudowana tam hydrofomia, to mi nie
wiadomo.
Mieszkaniec SuraZa stwierdzll, i2 decyzle w tej sprawie miala podj46 nowo
wybrana Rada, gdyZ naszatrwaj4ca kadencja Rady, dobiegala korica.
Pan Burmistrz stwierdzil, iZ zdecydowano sig na modemizacje obecnej
hydroforni w Sura'2u, gdyZ od budowy nie byla ona modemizowana. przy
zaplanowanej modemizacji uwzglgdniono budowg drugiej studni glgbinowej na
terenie dzialki, na kt6rej znajduje sig hydrofomia. S4 wykonane badania wody
surowej/ bez uzdatniania, z kt6rych wynika, 2e nie ma tam Zadnych
zanieczyszczeri, bakterii typu cola. Sq tylko dwa parametry przekroczone:
Zelazo i mangan, kt6re s4 wyeliminowane poprzez odhelaziacz na stacj i
hydrofomi.
Pani Przewodniczqcazwr6cila sig z pytaniem, to skqd w sieci jest bakteria coli?
Pan Burmistrz stwierdzil, iZ sp6lka Wodociqgi Podlaskie wskazala, 2e po
przeprowadzonym szeregu badai w zbiomiku i studni glgbinowej, nie
stwierdzono obecnoSci bakterii coli. Jej obecno5i stwierdzono jedynie w sieci.
Na jej obecnoSi mogty wptyn46 te2 skoki ciSnienia w sieci, kt6re mialy miejsce
w okresie Swiqtecznym.
Pan Owczarczuk stwierdzil, i2 dzii na sesji miat byi obecny Prezes
Wodoci4g6w Podlaskich w celu zloZenia wyjaSnien.
Pan Burmistrz zapoznal radnych z pismem usprawiedliwiaj4cym nieobecnoSi
Prezesa. Nadmienil Pan Burmistrz, i2 postaramy ponowii zaproszenie na
najbliZsze spotkania komisj i.
Sohys Rynek zwr6cll sig z py,taniem, czy mieszkaricy w chwili obecnej mog4
spoZywai wodg z sieci?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 w komunikacie wystosowanym jest informacja, i2
jedynie po przegotowaniu woda nadaje sig do picia.
Mieszkanka miejscowoSci Sredziriskie zwr6cila sig z pytanie, dlaczego gmina
nie chce uruchomid studni glEbinowej, kt6ra jest juZ w Zimnochach tylko
planuje wykop nowej studni przy hydrofomi w Sura2u? W czym jest problem,
2eby istniej 4c4 studnig wykorzysta6?
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Pan Burmistrz stwierdzil,, iZ gmina skupia sig na potrzebach bie24cych, a takq
jest modernizacja istniejqcej hydroforni w Sura2u, gdyz odjej budowy nie byla
ona modemizowana. W przypadku, gdy pojawi4 sig dofinansowania na tego
typu zadania, to mo2na zastanowii sig nad wybudowaniem drugiej hydroforni
w miejscowoSci Zimnochy.
Mieszkanka miejscowoSci Sredziriskie zlxr6cila sig z pytaniem, czy nie mo2na
byloby tych 5rodk6w, tj. 7mln. zl. przeznaczonych na modemizacjg starej
hydrofomi w Sura2u, przesunqd na budowg nowej hydroforni w Zimnochach?
Stwierdzila, i2 gmina Karczew wybudowala now4 hydrofomiE 2a3,5 mln. zl.
Pani Przewodnicz4ca stwierdzila, i2 Srodki prryznano na konkretny ce1 i nie
mo2na ich przesun4i na inne zadanie.
Pan Sekretarz stwierdzil, i2 w okresie kiedy pojawity sig pierwsze Srodki unijne
ten temat byl poruszany. Zto1ony zostal w6wczas wniosek o dofinansowanie na
budowg przepompowni w Sredziriskich w celu podniesienia ci6nienia wody
w sieci. W6wczas trwaly rozmorvy, aby zamiast budowy przepompowni
w Sredziriskich wykonai nowe ujgcie wody w Zimnochach. Iiada zdecydowala
w6wczas o budowie przepompowni w Sredzirlskich. W pierwszym rozdaniu
$rodk6w, po\\yZsza inwestycja nie uzyskala dofinansowania. Dopiero po
uryskanych oszczgdnoSciach, prrymano gminie Suraz Srodki na ten cel. To byla
w6wczas decyzja wladz gminy i rady. W chwili obecnej, jak temat wraca mo2na
romvairye za zgod4 Rady, zloZenie wniosku w nowej perspektywie finansowej.
Mieszkaniec Suraza stwierdzil, iZ zostal w chwili obecnej nawieziony na teren
Sura'Za, w okolice ujgcia wody material, tj. ziemia spod tor6w kolejowych
w Lapach. Ten material podlega utylizacji, gdy2 znajduje sig tam du2a ilo5i
Srodk6w chemicmych (randapu). Zdaniem mieszkarlca przycrynilo sig to do
skazenia wody, kt6r4 dziS pijq mieszkaricy gminy Sura2. To jest bomba
ekologicma. Niezwlocznie naleZy uruchomi6 nowe ujgcie wody w Zimnochach.
Pan Owczarczuk stwierdzil, iZ dzis na sesji miala by6 osoba kompetentna
z Wodoci4g6w Podlaskich, kt6ra wyjaSnilaby nam prrycryng spadku ci6nienia
wody w sieci. Prezes Wodoci4g6w nas zlekcewazyl. Wnioskowalem
o przygotowanie dokumentacji dotyczqcej spadku ci5nienia wody. DziS nasza
roznowa w tym temacie nie ma sensu, gdy2 cyt. ,,dzi3 nie ma czlowieka, kt6ry
tym zarzydza." Radny stwierdzil, iZ jakiS czas temu zostal zakupiony agregat
mobilny do przepompowni w Sredziriskich. Jednak przez jakis czas ten agregat
znajdowal sig na zakladzie wodoci4g6w Podlaskich w celu pnerobienia go na
automat. W tej chwili, gdy ju? agregat zostal odstawiony do przepompowni,
mieszkaricy miejscowoSci Sredzifiskie muszq dzrvonii do sp6lki, aby przyjechal
pracownik i go uruchomil przyciskiem. Cyt. ,,To proszg pana, albo to jest
oszustwo Rady, albo lekcewaZenie czegoS, naprawdg je2eli pan lekcewa2y takie
rzeczy, a Pan jest gospodarzem, je2eli lekcewa2ycie takie rzecza to
lekcewaZycie swoich wyborc6w. Tak samo do radnych to si9 tyczy. Ale druga
rzecz s4 male dzieci, tutaj majq ntierzgta tel ludzie. Dzieci nie wiem, czy
mo2na w tej wodzie k4pai, ludzie sig denerwujq. Ludzie, kt6rzy majq mvierzgta,
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re2 malq duZy problem, bo nie mai4 wody. ,, Zdaniem radnego, to obowi4zkiem
gospodarza jest dbanie o mieszkaric6w.
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 informacje o przerobieniu agregatu na automat
uzyskalem od wodoci4g6w podlaskich. wyst4pi pan Burmistrz do
Wodociqg6w Podlaskich w tej sprawie.
Mieszkanka miejscowosci Sredziriskie stwierdzila, iz w przypadku braku jednej
fazy w naszej miejscowoSci nie ma wody, gdyZ po-pu ni. dziala, bo albo
agregat jest na terenie miasta Sura'za, albo nie dziala.'Sytuacja, kt6ra miala
miejsce trzy tygodnie temu mogla doprowadzii do tego, Ze itaniemy sig
bankrutami, jak nasze zwierzgta/dr6b nie dostan4 na czas wody. cy. ,,trly azis
chcemy dodatkowego ujgcia wody w Zimnochach, my nii .n.#y *oay
zSura2a. Proszg coS ztym zrobit.',
Mieszkaniec miejscowosci Sredziriskie stwierdzil, i2 zapotrzebowanie na wodgw naszej miejscowoici jest wigksze, ni2 w samym Sura2u. Zwr6cil sig
z pytaniem, gdzie s4 Srodki prrymane na modemizacjg hydroforni?
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 powyzsze srodki znajdujq rig * banku, a wptywajE
na konto gminy po zrealizowanej etapowo inwestycji.
Pani wyszkowska stwierdzila, i2 nie powinnismy w tej chwili oceniad
wczesniejszych decyzji wladz, rady w sprawie dodatkowego ujgcia
w Zimnochach. od kilku lat klimat nam sig zmienil. S4 suche tata, * niettoictr
przypadkach wyschty studnie na prywatnych posesjach. co zmusilo ich do
przejscia i korzystania z sieci wodociqgowej. Te suche lata wptyngty na to, ze
obni2yl sig poziom wody, dlatego w przyszlosci trzeba bgdzie .vsr.e o nowym
ujgciu wody do sieci. cyt. ,,Natura robi swoje zrobrla ipustoszenie z wodE.,,
Zdaniem radnej dobrze, 2e bgdzie wykonana modemizacja obecnej hydrofomi,
dostosujemy j4 do nowych wymog6w technicznyc[ ale tiZ w nowej
perspektywie bgdziemy starai sig ubiegai o Srodki na budowg nowego ujgcia
wody. Nowa Rada bgdzie musiara pochylii sig nad tym powazny- p.oh...-,
gdy2 czekai4 nas lata suche, a nie mokre. Cyt. Rozumiem hoiowc6*, kt6rzy
prowadz4 dzialalnosi hodowlan4 i s4 problemy z dostarczeniem im wody, gdyZ
jest to czasami byi lub nie byi dla tych ludzi. Tylko ja mam ierrcrl'iiaia
uwagg' przez to naraag sig Paristwu. Jezeli prowadzimy dzialalnosi na
ogromn4 skalg z perspektyw4 kilku lat, budujemy kumiki, to musimy r6wnieZ
myslei o tym, zeby by( niezaleznym w wodg od wodoci4g6w. poniewaz dzieje
sig to, co sig dzieje. w trosce o wasze bezpieczeristwo i 

-perspektywg 
darszego

rozwoju naleZy pomySled o budowie wlasnej studni gtgbinowej.,' 
-

Pan owczarczuk zwr6cil siq z pytaniem, czy gmina zibezpiecza srodki
z bud2etu na wklad wlasny do zaplanowanej modemizacji hydroforni?
Pani Skarbnik stwierdzila, iL na ostatniej sesji w ucirwale zmieniai4cej
wieloletni4 Prognozg Finansowq i w uchwale w sprawie zmian w budiecie
gminy uwzglgdniono kwotg wkladu gminy do po*yzszej inwestycji i pan radny
byl za powy zszymi zmianami. poinformowala radnyih, iz w uchwale jest
nastgpujqcy zapis, cyt. ,, I etap 2023r. nakladv finansowe na sraciE uzdatniania
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wody wynosz4: 3 732 378,42 zl. w tym wklad wlasny gminy 453 256,85 zl., zaS

na rok 2024 przewidziany jest II etap w kwocie 3 371 121,58 zl przy wkladzie
wlasnym 93 tys. zl. l4cma warto56 wykonania zadania 7 104 500,00 zl, przy

wkladzie wlasnym 546 256,00 zl w maju na sesji bylo to uchwalone."
Pan Owczarczuk zwr6cil sig z pytaniem, czy gmina bgdzie w stanie z wlasnych

Srodk6w bez dotacji zewngtrznej wybudowai now4 hydrofornig w Zimnochach?

Pan Burmistrz stwierdzi, iz Pan radny ma doskonale sytuacj g finansow4 gminy

i wie, 2e ze Srodk6w wlasnych nie stai gminy na budowg tego typu inwestycji.
Ewentualnie, gdy siE zmieni spos6b dofinansowania samorz4d6w i w inny

spos6b bgd4 naliczane subwencje na gminy,, to kto wie, co bgdzie za 2-3 lata. Na
chwilg obecn4 gming Sura2 stai jest jedynie na wykonywanie inwestycji, gdzie

dotacja jest ok. 90%.
Pan Woloszczyk stwierdzil, i2 na niekt6re pytania i zarruty, Pan Burmistrz nie

powinien odpowiada6, gdy2 na nie powinien odpowiedzied przedstawiciel

Wodoci4g6w Podlaskich. Pan radny ma w4tpliwolci, czy otoczenie ok. 8

metr6w wok6l obecnego ujgcia wody jest wystarczaj4cym zabezpieczeniem
2r6dla wody od zanieczyszczeri skladowanych w pobli2u? Zgodnie z prawem

stwierdzone odpady, kt6re zostaty wywiezione na prywatn4 dzialkg b9d4

musiaty byd usunigte i zutylizowane przez wlaSciciela dzialki.
Zdaniem radnej, Pani Wyszkowskiej, priorytetem dla gminy w najbliZszym

czasie powinno byi uruchomienie drugiego ujgcia wody w miejscowoSci
Zimnochy. Pozostale zadania nale2y odlo2y6 w czasie. Woda stanowi
bezpieczeistwo r6wnie2 po2amrcze i o to koniecznie nale|y zadbat. Cyt.

,,Priorytetem jest woda i jeszczerazwoda. Natomiast na dzieri dzisiejszy, nalezy

robi6 to, co zostalo ju2 zaplanowane. Bo nie czas bgdzie my5lei jak tylko woda
bgdzie leciala po kropelce albo w cale, a wszystkie studnie w okolicy wyschty."
Zdaniem radnej nale2y m6wi6 i monitowad o tym problemie na zrzeszeniach
gmin do kt6rych naleZymy, gdy2 problem braku wody w przyszloSci bgdzie
problemem wielu gmin.
Sohys miejscowoSci Koticowizna stwierdzila, iz w jej miejscowoSci du2e

gospodarstwa s4 niezale2ne od sieci wodoci4gowej, gdyz majq wlasne

wybudowane studnie glgbinowe i moZna to bylo wykonai nawet w obszarze

Natura 2000.
Pan Danilczuk stwierdzil, i2prry poglgbiaj4cym sig deficycie wody, gmina musi
d42y( do wykonania dodatkowych/ zapasowych ujgi Zr6del wody. Mo2e
rozxi4zaniem byloby vrydzier2awienie lub sprzedanie tego miejsca
w Zimnochach dla o5ciennej gminy, kt6ra szybko by tg sprawg zalatwila.
Pan Sekretarz stwierdzil, i2 zmienily sig przepisy prawa wodnego. W 2022r.,

zostala ustalona strefa ochronna wody podziemnej w miejscowoSci SuraZ: teren

ochrony bezpoSredniej w promieniu studni wynosi 8 metr6w, zaS ochrony
poSredniej, tojest obszar, kt6ry obejmuje ponad 600 ha. W sprawie skladowania
ziemi zebranej z tor6w kolejowych - postgpowanie prowadzi Wojew6dzki
Inspektor Ochrony Srodowiska w Biatymstoku. W roku 2012 r6wnie2, ta
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Tl?1TJ:_budala sprawg skladowania odpad6w na tych dzialkach przez firmEPOLSEGRO, zostaly wykonane badanL. Odno5nie skladowania oapuAO*postgpowania caly czas sq prowadzone.
Pani Przewod niczqca zwrocila. sig.z pytaniem , czy w zwi4zku,Ze w naszej siecistwierdzono obecnosc bakterii coli siolka zarzEizai4ca nasrym *oao"-iigi"r,
nie powinna w dalszym ciqgu zapewniai mieszkancom gminy wody do picia?Pan Burmistrz stwierdzil, iz qrz,episf nie przewidujE dostarczania wody
w przypadku, jak woda z.sieci nadaje sig do spoiyciu poj"j p.r"go,o;;nir.
Pan Sekretarz stwierdzil, iz powiatouy Zarz4d Dr6g- wysftpil do gminy
z.zapytaniem, cry zgadzamy.sig, aby diogg powiato*[ S."arli.ti.-_ ilvrtizloLy( do programu polski tr_ad.
Pani Przewodnicz}ca stwierdz_ila, iz Rada jak najbardziej jest za zlozeniemwniosku do 

-powyzszego dofinansowania. wykonujemy wszystkie zidania
zgodnie z zaplanowanvm na najblizsry rok harmlnogramem prac.
Pan Owczarczuk wnioskow!, ub1 wyst4pii na pi-Smie do spolki Wodoci4gi
Podlaskie o przeptukanie linii na terenii gminy.
Pani Wyszkowska stwierdzila, iZ rlwniiz sie6 kanalizacyjna nie byta
przeplukiwana, a naleZaloby to wykonai.
Pan Burmistrz stwierdzil, i2 niedawno byla przepfukiwana urica Mostowa
w Sura2u.
Sohys Rynek wnioskowal o skoszenie trawy wokol Swietlicy w Rynkach.

Ad.l5.
Zakoiczenie obrad XLII sesji Rady Miejskiej w Sura2u o godz. 1300.

Przewod cv Miejskiej

Pani Agnieszka Ed k-Zamojda

Protokolowala: S. Filipczuk
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SURAZ

PROTOKOt. GT.OSOWANIA
z dnia 28 czerwca 2023 r.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 1S
Liczba oddanych glos6w: 14

Rezultat glosowania: przyjeto

oddane:

Punkt
pozqdku

obrad

Pzed miot glosowania Za Pzeciw

1 P dku rabtzy) poecre dzq 14 0

Bibulowicz
ZAMiroslaw Danilczuk
ZAulita Dziemianiuk
ZAAgnieszka moJyta F krpczu
ZAPawel Jaroszko
ZAlgnacy
ZAAgnieszka Klosko
ZA

a nows
ZA

Nowicka
ZABogdan rczuk
ZA

Adam Sosnowski
ZA

Marian
ZA

Halina
ZA

Teresa Zimnoch
ZA

1t1
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Imienne glosowanie radnych z dnia 28 czerwca 2023r.
Przedmiotem glosowania jest projekt uchwaly w sprawie udzielenia
Burmistrzowi Suraia wotum zaufania.

L.p Imig i nanrisko glosowanie
I Krzysztof Bibulowicz za

2 za

3 Julita Dziemianiuk za

Agnieszka Klosko za

za

Iwona Nowicka za

7 Ignacy Karczewski za

8 Agnieszka Edyta
Filipczuk-Zamojda

za

Teresa Zimnoch

10. Krzysztof Parikowski za

11. Bogdan Owczarczuk
przeclw

t2. Krzysztof Mlodzia nowski za

13. Miroslaw Danilczuk przeclw

14. Pawel Jaroszko za

15. Wieslaw Woloszczyk za

Wynik glosowania: 13 os6b za,2 osoby przeciw,przy 15 osobach
obecnych.

Adam Sosnowski

4.

5. Halina Wyszkowska

6.

9.
ZA



SURAZ

PROTOKOI. Gt-OSOWANIA
z dnia 28 czervvca 2023 r.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 15

Rezultat glosowania: Przyjeto
Glosy oddane:

Punkt
porzqdku

obrad

Przedmiot glosowania ZA Pzeciw Wstzymujqcy

J Projekt uchwaly w sprawie
zatwierdzenia sprawozdania
finansowego wraz ze sprawozdaniem z
wykonania budzetu Gminy Sura2 za
2022r.

15 0 0

Kzysztof Bibulowicz ZA
Miroslaw Danilczuk ZA
Julita Dziemianiuk ZA
Agnreszka Edyta Filipczuk-Zamojda ZA
Pawe.l Jaroszko ZA
lgnacy Karczewski ZA
Agnieszka Klosko ZA
Kzysztof Mlodzianowski ZA
lwona Nowicka ZA
Bogdan Owczarczuk ZA
Kzysztof Pankowski ZA
Adam Sosnowski ZA
Wieslaw Marian Woloszczyk ZA
Halina Wyszkowska ZA
Teresa Zimnoch ZA
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SURAZ

PROTOKOL Gt-OSOWANIA
z dnia 28 czeNvca 2023 r.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych glos6wr 15
Wymagana wiekszosc: ">50%" (Wartose: g)

Rezultat glosowania: Przyjeto
Gosy oddane:

Pun kt
pozqdku

obrad

L.l Pzeciw Wstzym ujqcy

4 Projekt uchwaly w sprawie udzielenia
absolutorium Bu rmistrzowi Sura2a za
2022r.

15 0 0

Bi ZA
Miroslaw ilczuk

ZA
Julita Dziemianiuk

ZA
nieszka Edyta Filipczu amo.lda ZA

JaroszkoP
ZA

lgnacy Karczewski
ZA

Agnieszka Klosko
ZA

Mlodzianowski
ZA

na
ZA

Bogdan k
ZA

Kzysztof nkowski
ZA

Adam Sosnowski
ZA

rian WoloszczykWieslaw Ma
zA

na Wyszkowska
ZA

Teresa Zimnoch
ZA

1t1

Pzedmiot glosow-nE-



SURAZ

PROTOKOT- GI-OSOWANIA
z dnia 28 czevca 2023 r.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 14

Rezultat glosowania: Przyjqto

oddane

Punkt
pozqdku

obrad

Pzedmiot glosowania Za Pzeciw Wstzymujqcy

5 Projekt uchwaty w sprawie zmian w
bud2ecie gminy na 2023r.

14 0 0

Krzysztof Bibulowicz ZA
Miroslaw Danilczuk

Julita Dziemianluk

Agnieszka Edyta Filipczuk-Zamojda ZA
Pawel Jaroszko ZA
lgnacy Karczewski ZA
Agnieszka Klosko ZA
Kzysztof Mlodzianowski ZA
lwona Nowicka ZA
Bogdan Owczarczuk ZA
Kzysztof Padkowski BRAK GLOSU
Adam Sosnowski zA
Wieslaw Marian Woloszczyk ZA
Halina Wyszkowska ZA
Teresa Zimnoch zA

1t1

ZA
ZA



SURAZ

PROTOKOt. GI-OSOWANIA
z dnia 28 czeNuca 2023 t.

Glosowan je jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: j5
Liczba oddanych glos6w: 14

Glos oddane

Punkt
porzEdku

obrad

Pzed miot glosowania Za Pzeciw Wstzym ujecy

b Projekt uchwaly w sprawie zmiany
uchwaly Wieloletn iej Prognozy
Finansowej Gminy Sura2 na lala2023-
2029

14 0 0

Bibulowicz ZA
ukI\iliroslaw Danl ZA

ulita Dziem rantu ZA
Ag nieszka Edyta Filipczuk amojda
Pawel Jaroszko ZA
lgnacy Karczews I ZA
Agnieszka Klosko ZA

zysztof n kows ZA
lwona owicka ZA
Bogdan Owczarczuk ZA
Kzysztof Pan ki BRAK GLOSU

am Sosnows I ZA
eslaw Marian Woloszczyk ZA

Halina Wyszkowska
ZA

Teresa Zimnoch ZA

1t1

Rezultat glosowania: Przyjeto

ZA



PROTOKOT- GI-OSOWANIA
z dnia 28 czet\Nca 2023 t.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: l5
Liczba oddanych gtos6w: '14

Rezultat glosowania: Przyjqto

Glosy oddane:

Punkt
pozqdku

obrad

Pzedmiot glosowania Za Pzeciw WstzymuiEcy

7 Projekt uchwaly w sprawie udzielenia
pomocy finansowej Powiatowi
Bialostockiemu na dofi nansowanie
zadania pod nazwq ,,Opracowanie
dokumentacji projektowej na:
Przebudowq z rozbudowq drogi
powiatowej Nr 14888 na odcinku ul.
Zabludowskiej w Sura2u (od
skrzyzowania z ul. Bialostockq do
skrzy2owania z ul. 11 Listopada i Nr
'1521B na odcinku ul. Pilsudskiego w
Sura2u do granicy gminy (gm. Sura2)"

14 0 0

Kzysztof Bibulowicz ZA
Miroslaw Danilczuk

Julita Dziemianiuk ZA
Agnieszka Edyta Filipczuk-Zamojda ZA
Pawel Jaroszko ZA
lgnacy Karczewski ZA
Agnieszka Klosko ZA
Krzysztof lvllodzianowski ZA
lwona Nowicka

Bogdan Owczarczuk ZA
Kzysztof Pankowski BRAK GTOSU
Adam Sosnowski ZA
Wieslaw Marian Woloszczyk ZA
Halina Wyszkowska ZA
Teresa Zimnoch

1t1

SURAZ

ZA

ZA

ZA



SURAZ

PROTOKOt. GT.OSOWANIA
z dnia 28 czewca 2023 r.

Glosowanie jawne
Liczba uprawnionych do g.losowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 14

Rezultat glosowania: Przyjgto
Glosy oddane:

Punkt
pozqdku

obrad

Przedmiot glosowanla ZA Pzeciw WstrzymujEcy

8 Przyjgci
Rady M

e protokolu obrad z XL sesji
iejskiej w Sura2u.

14 0 0

Kzysztof B
ZA

Miroslaw Dan czu k ZA
ulita Dziemianiuk

ZA
Agnieszka Edyta Filipczu mojda ZA
Pawel Jaroszko

ZA
lgnacy

ZA
Agnieszka ko ZA
Kzysztof iiltodzianowski

ZA
lwona Nowicka

ZA
Bogdan rczu k

ZA
Kzysztof ahkows

BRAK GLOSU
Sosnowski

ZA
rian WoloszczykWieslaw Ma

ZA
WyszkowskaHalina

ZA
Teresa mnoch

ZA

1t1



SURAZ

PROTOKOt. GI-OSOWANIA
z dnia 28 czerwca 2Q23 r.

Glcsowanie jawne
Liczba uprawnionych do glosowania: 15
Liczba oddanych glos6w: 14

Rezultat glosowania: Przyjgto
oddane:

Punkt
pozqdku

obrad

Przedmiot glosowania Za Pzeciw Wstzymujqcy

I Przyjqcie protokolu obrad z XLI
Nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w
Surazu.

14 0 0

Krzysztof Bibulowicz ZA
Miroslaw Danilczuk ZA
Julita Dziemianiuk

Agn yta Filipczuk amojda ZA
Pawel Jaroszko ZA
lgnacy Karczewski ZA
Agnieszka ZA
Kzysztof Mlodzianowski ZA
lwona Nowicka ZA

an uk ZA
Kzysztof Pail ki BRAK GI-OSU
Adam Sosnowski ZA

eslaw Marian Woloszczyk ZA
Halina Wyszkowska ZA
Teresa Zimnoch ZA

1t1

ZA
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Ciekawe spostrzezenie w pismach 22012 r widziano zagro2enie, a dziS tego

Na cieku wodnym z kt6rego jest ujgcie wody w bezpoSrednim sqsiedztwie

znajduje siq 2wirownia ze 6mieciami Polsegro z2Ot2 r. W tym roku 2023 w
tym samym wyrobisku -2wirowni przywieziono setki wywrotek ziemi z nasypu

kolejowego z tap. Ziemia z nasypu to ziemia do utylizacji zgodnie z normq.

Ponadto na cieku wody, kt6ry zaczyna siq od miejscowo5ci Dolki gm. Turo56

Koicielna i ciqgnie siq a2 do rzeki Narew gdzie wpada przy bytej Wytw6rni

oran2ady Andrzejewskiego. Ciek ten przechodzi przeztzw. "Bialq glinq" gdzie w
wyrobiskach jest nielegalne wysypisko Smieci wielokrotnie zasypywane przez

SKR W tej sytuacji remont hydroforni w Suraiu mija sig z jakqkolwiek logikq
i zagraia zdrowiu i iyciu poborc6w wody z regionu !!!! Trzy -potqine ir6dla
zanieczyszczei wody przed ujqciem wody do hydroforni to o trzy za duio!!!

Logicznym staje siq rozwiqzanie zlokalizowanie Hydrofornijako modernizacja

w miejscowoSci Zimnochy gm,. 5ura2 gdzie istnieje wykupiony na rzecz gminy

Sura2 plac o pow. t ha oraz gotowe do u2ycia dwa du2e odwierty - studnie.

Ponadto przewy2szenie tego miejsc do Sura2a to ponad 20 m co bqdzie z

korzy6ciq dla odbiorc6w wody.

Lokalizacja w Zimnochach mo2e przyczynii sig do wiqkszego rozbioru wody na

gm. Juchnowiec ,gdzie jest deficyt wody. Zysk dla gm. Sura2 !l!!

Ponadto Juchnowiec ma warunkowo dopuszczong do u2ytku hydrofornig, bo

komuS kiedy5 sig przywidziato ze na jednej posesji w bardzo bliskim sqsiedztwie
jest hydrofornia i oczyszczalnia Sciek6w - fajnie co???

O powy2szym informujq na Sesji Rady Gminy w 28.06.2023 r.

Pismo sktada Henryk Dmuchowski iTadeusz Laskoski i prosimy o odpowiedl

Pisemnq.

, dr.. 2 Oli|.2C tt?- v
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zagroienia brak?? a cola corazjest!!l

Brak strefy ochronnej ara uiecia wody w suraiu la.f^iU-- -'n 'ZZ9do' 9tg'
Z informacji Gminy: ma by6 przeprowadzony retmont istniejEcej hydroforni

w Suraiu za grube miliony.
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UL.

5miecie w iwirowni przy ujqciu wody w Surazu

20L2-tt-07

UDOSTIPNIJ:

-e--

fot. arch

Zwaly odpad6w na terenie dawnej iwirowni kolo suraia, o odkryciu tego nielegalnego wysypiska
w pobliiu Narwiaf skiego Parku Narodowego - jui m6wiliSmy. Mamy zdjqcia potwierdzaiEce, ie
ktos staral sie te Smieci ukryd. wedlug wojewr5dzkiego lnspektoratu ochrony 5rodowiska sq to
pozostaloici po sortowaniu odpad6w. Teren dawnej iwirowni naleiy do sp6lki polsegro, kt6ra
prowadzi wla5nie sortownie odpad6w w tapach.

Nasz widz sfotografowat we wrzeSniu haldy odpad6w w starej iwirowni koto sura2a oraz to, jak
spychacz zasypu.ie.ie piachem. w anonimowym liicie do nas mieszkaniec gmin y napisal: "wozili
srednio co tydzieh. Zoczynono wozit jednego dnio po poludniu, o nostqpnego dnio wieczorem nie bylo
po nich 5lodu."

Zdjqcia zobaczy't burmistrz sura2a iwezwal firmg polsegro, wlasciciela dzialki, do natychmiastowego

A
Z

r ffi



usuniqcia odpad6w. Jak m6wi Slawomir Halicki, burmistrz Sutaia - Bylem no tym terenie. Do dzisioj te
odpody nie zostoly jeszcze usuniqte.

Tego typu odpadki powstaiE w sortowni odpad6w sp6tki porsegro w tapach. Do tej firmy naleiy
dzialka, na kt6rej znajduje siq nielegalne skladowisko odpad6w. przedstawiciel polsegro nie umial
jednoznacznie stwierdzii, czy.ie sE to 6mieci.

Mimo to spolka PolSegro przed wojew6dzkim rnspektoratem ochrony srodowiska nie przyznaje siq
do skladowania odpad6w w gminie surai. Jednak zgodnie z przepisami obiecuje je usunqi na wlasny
koszt.

Dzikie wysy isko zloka lizowane jest w pobli2u obsza16w chronio nych Natura 2000, Narwiariskiego
Parku Na rodowego i studni gtqbinowej, kt6ra.zaopatruje.Wwo-d e Suraz. - Trzebo liczyt siq z tym, ie

teczyszcze toweg o. Moie doj'i( do zoryecay.t!9a-e.0i9 . .
otmosfery - dodaje dr lzabe a Tatalaj, specjalista ds. ochrony Srodowiska z Politechniki Bialostocki el

sp6lka Polsegro ma powa2ne klopoty z prawem ju2 od wrzesnia. starostwo powiatowe chce zamknqt
jej sortowniq odpad6w w tapach. A to dlatego, 2e sp6tka wbrew przepisom skladowala
niezabezpieczone 6mieci na terenie swojego zakladu.

obietnica usuniqcia odpad6w z gminy sura2 to znacznie za maro. Koniecznie trzeba ustarid sprawcq i
go ukarat Bo w przeciwnym razie Smieci zale.,q nasz region.

(mc)

zo: Obiektyw WP Biolystok

--Dzikie wysypisko l"lfly lerjJa ry]i ylzqdlicy._!-taLg:jwa_powiato-wego w Biatymstoku pod koniec

_ $5q!et mlgtilcq..lerqn slgl!t9!owar juz wojew6dzki rnspeklg?1.94[,."iI 
!lg.qi-ilile.. iqti;

olldz:ttv 
:osae..!!. 

yil:9u yYF.qzotv,.ae pr:lvdo-p?qgb4ie sq to odpodv, p6zistiiiici z sonowonio

.. odpod1w komqqqrnych. Tok to przynojmniej wyglqdoro - powiediiJr virosiaw tr,iichaiciuk z

, wojew6d.kiesq"rnsp9516r;atiiOcrriUn-y Sibdowiiii'



PolSegro sprz4tnie haldq Smieci. Tak nakazaly wladze Suraia

r 20.11.2012 16:00

o AKTUALIZACJ A: t6.17.20!2 t5:52

KU RIE R PORANNY

Uul)

W przysztym tygodniu nielegalne wysypisko Smieci, kt6re znajduie siq w pobliiu Suraia zostanie
zlikwidowane.

- Takq deklaracjq otrzymaliSmy od wtaiciciela tego terenu - m6wi Slawomir Halicki, burmistrz SuraZa.

To wlaSnie on wezwal sp6lkQ PolSegro do natychmiastowego usuniqcia odpad6w.

Przypomnijmy,2e przed kilkoma tygod nia ialostockiego sta r towego
stwierdzili, 2e pod warstwq (niegu znajdujq siq odpady zasypywane ziemiq. Osza,cowali, ie usypana
halda ma prawie dwa metry wysoko5ci irozciqga siq na przestrzeni kilkuset metr6w kwadratowych.
Zdaniem urzqdnik6w, w Suraiu doszlo do raZqcego naruszenia przepis6w o ochronie (rodowiska.

Dlatego starostwo powiadomilo o swoim odkryciu wladze gminy oraz Wojew6dzki lnspektorat
Ochrony Srodowiska w Bialymstoku. Urzqdnicy ocenili, ie sE tam pozostalo6ci sortowania odpadow
komunalnych.

- leSli tak siq nie stanie, sp6tka zostanie ukarana przez marszalka. Zresztq o sprawie zostat juZ.

powiadomiony urzad marszalkowski - m6wi Miroslaw Michalczuk.

Przemystaw Danielewicz z zarzadu sp6lki polsegro zaprzecza. Twierdzi, 2e odpady byty wyrzucane,
zanim firma stata siq wla(cicielem dzialki.

- Reprezentowana przeze mnie sp6lka podjqla wszelkie niezbqdne dzialania majqce na celu usuniqcie
zastanych odpad6w na posiadanej przez Polsegro dzialce - czytamy w przeslanym do nas

oSwiadczeniu Przemyslaw Danielewicza.

staw M ichalczuk. naczelnik 
.

wvdziatu insoekcii w WIOS.
*

Zapowiedzial, 2e sprawdzi czy dzialka zostanie uprzEtniQta.


